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    Abstract

    
This thesis deals with a special subset of multi-dimensional set of points, called the Skyline. These points are the maxima or minima of the complete set and are of special interest for the field of decision support. Coming from basic algorithms for computing the Skyline we will develop ideas and algorithms for "on-the-fly" or online computation of the Skyline. We will also extend the concept of Skyline with new application domains leading us to user profiling with the help of Skyline.

  

  
    Translation of abstract (German)

    
Diese Arbeit behandelt eine spezielle Untermenge einer multi-dimensionalen Punktemenge, Skyline genannt. Diese Punkte sind die Maxima oder Minima der ganzen Menge und sind im Gebiet des Decision Support von besonderem Interesse. Wir werden grundlegende Skyline Algorithmen vorstellen und Ideen und Algorithmen, um die Skyline "on-the-fly" oder online zu berechnen. Wir werden außerdem das Skyline Konzept mit neuen Anwendungsgebieten erweitern wobei wir Benutzerpräferenzen mit Hilfe der Skyline berechnen wollen.
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